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LANDBOUW ALS 
LIFE-LINE

Nederland exporteerde in 
2016 voor 85 miljard euro 
aan landbouwgoederen. Dat 

is 4,4 procent meer dan in 2015, en 
een record, aldus het CBS in janu-
ari van dit jaar. Ook is Nederland, 
na de Verenigde Staten, de tweede 
landbouwexporteur ter wereld. En 
Nederland exporteert niet alleen 
groenten, vlees, zuivel en bloemen, 
maar wordt steeds belangrijker als 
exporteur van kennis en techno-
logie. De uitvoer van landbouw-
machines, klimaatsystemen voor 
bijvoorbeeld kassen, meststoffen 
en toepassingen voor de voedings-
middelenindustrie bedroeg in 2016 
bijna 9 miljard euro. Dit wordt in 
de toekomst een steeds belangrijker 
onderdeel van de Nederlandse eco-
nomie. 

In Noord-Holland is een groot deel 
van deze kennis en technologie 
aanwezig of zelfs ontstaan. De pas-
sie en expertise van onze agrarische 
ondernemers is een groot kapitaal. 
De Noord-Hollandse land- en tuin-
bouw bestrijkt ruim 60% van het 
provinciale grondoppervlak. En de 
Noord-Hollandse economie groeit 
naar verwachting in 2017 met 2,8% 
(net als in 2016), wat f link boven 
het landelijk gemiddelde ligt.

Maar zijn Nederlanders wel blij 
met onze landbouw? Ja, dat zijn 
we, bleek uit een onderzoek van 
juli van dit jaar in opdracht van 
Ministerie van Economische Zaken. 
Driekwart van de Nederlanders 
(75%) vindt het noodzakelijk dat Ne-
derland in de toekomst agrarische 
bedrijven heeft. En zes op de tien 
Nederlanders beoordelen de Neder-
landse landbouw met een 8 of ho-
ger (60%). Slechts 3% waardeert de 
Nederlandse landbouw met een on-
voldoende. 

Vanuit het buitenland wordt met 
bewondering gekeken naar de Ne-
derlandse landbouw. En volgens 
velen in het buitenland loopt Ne-
derland juist voorop in de wereld 
op het gebied van dierenwelzijn 
en duurzaamheid. In de september 
uitgave van de National Geograp-
hic staat een groot artikel over de 
Nederlandse duurzame landbouw: 
“This Tiny Country Feeds the World 
- The Netherlands has become an 
agricultural giant by showing what 
the future of farming could look 
like.” 

VVD Noord-Holland schaart zich 
van harte achter deze lovende woor-
den over onze landbouw. Die moet 
dus ook in de toekomst worden ge-
koesterd.

Over de toekomst gesproken: de 
invoering van de Omgevingswet 
zal van grote invloed zijn op de 
toekomst van de Noord-Hollandse 
agrarische sector. Daarom is het 
nu al van belang een focus aan te 
brengen in aanloop naar de Omge-
vingsvisie voor Noord-Holland. Wat 
betreft de VVD blijft deze focus lig-
gen op duurzame economie. 

De landbouw, maar ook de visserij, 
is al volop bezig met die verduur-
zaming en verdient daarvoor een 
pluim. Deze sector blijft van cruci-
aal belang voor het voorzien in de 
eerste levensbehoeften, in Neder-
land maar ook op mondiaal niveau.

UITGAVE VAN DE STATENFRACTIE
VVD NOORD HOLLAND

REGIOBIJLAGE BIJ LIBER

Erik Annaert
Fractievoorzitter
annaerte@noord-holland.nl 

De VVD is groot voorstander van de 

nieuwe Omgevingswet. De VVD wil dat 

de nieuwe Omgevingsvisie in Noord-

Holland meer ruimte geeft voor lokaal 

maatwerk, flexibel omgaat met initia-

tieven en minder regels voor burgers 

en ondernemers oplevert.

Uitstel, maar net zo snel door
Provinciale Staten hebben op 23 mei 

2016 de Startnotitie Omgevingsvisie 

NH2050 vastgesteld. Dat de invoering 

van de Omgevingswet wordt uitgesteld 

is duidelijk. Conform de Startnotitie 

zullen de Staten het project Omgevings-

visie NH 2050 echter in hetzelfde tempo 

voortzetten, te beginnen met een rich-

tinggevend debat op 9 oktober aanstaan-

de. Dit betekent dat de komende tijd al 

richting gekozen wordt en een aantal 

vragen beantwoord moeten worden, 

zoals:

- Moet er naast de wettelijk verplichte 

 onderwerpen nog meer geregeld 

 worden? Zo ja, wat?

- Wat vinden we op basis van de 

 Omgevingsvisie en sturingsfilosofie 

 belangrijk voor de omgevings-

 verordening?

- Hoe geven we invulling aan  

 ‘decentraal tenzij’?

Uitgebreide participatie
Op dit moment wordt de Omgevingsvi-

sie voorbereid in Noord-Holland, niet 

alleen met de Staten. Op basis van een 

brede publiekscampagne en gesprek-

ken met stakeholders worden keuzes 

gemaakt ten aanzien van de opgaven 

en dilemma’s uit de Verkenningen. 

Welke omgevingswaarden vinden we 

in Noord-Holland daarbij belangrijk? 

Hoe verschilt dit per regio? Echt kwes-

ties waar op regionaal en gemeentelijk 

niveau afstemming voor nodig is. Het is 

zeker niet de bedoeling dat de provincie 

nieuwe regels gaat bedenken waardoor 

de speelruimte van de regio’s of de ge-

meenten beperkter wordt. 

Voorbarige conclusies?
Er lijken helaas nu al conclusies te wor-

den getrokken op basis van beperkt 

onderzoek. Voorbeelden daarvan zijn 

uitspraken die de gedeputeerde heeft 

gedaan op social media, zoals: 

De VVD Statenfractie heeft daarom een 

aantal schriftelijke vragen gesteld over 

het proces voor het opstellen van de Om-

gevingsvisie. Die kunt u vinden op onze 

website: www.vvdnh.nl (direct link: ht-

tps://noordholland.vvd.nl/nieuws/23773/

vvd-wil-representatieve-omgevingsvisie-

gedragen-vanuit-de-regio-s). 

 

Koersen, keuzes en 
verhaallijnen…
Gedeputeerde Staten hebben verder het 

‘Discussiedocument; 3 verhaallijnen op 

weg naar de Koers NH2050’ vrijgegeven 

dat ondersteunend bedoeld is voor Pro-

vinciale Staten om de koers te bepalen 

voor de Omgevingsvisie NH2050. Er zijn 

drie ‘verhaallijnen’ gepresenteerd ten 

behoeve van het Koersdocument: Ge-

zond en veilig NH, Economisch duur-

zaam NH, en Karakteristiek NH. Dit wekt 

helaas de indruk dat daaruit gekozen 

moet worden, maar dat is natuurlijk 

niet zo; het is slechts bedoeld als hulp-

middel voor het debat in Provinciale 

Staten. Toch lijken ze denkrichtingen te 

forceren. De VVD wil dat de inhoud niet 

vast komt te liggen in deze drie opties. 

Graag uw kennis!
Op 9 oktober aanstaande houden PS van 

de provincie Noord-Holland een rich-

tinggevend Statendebat over de hoofd-

ambitie en doelen voor de Omgevings-

visie. Eerder hebben wij om uw input 

gevraagd en deze vanuit verschillende 

afdelingen ook gekregen, waarvoor har-

telijk dank! Als u nog input wilt geven 

dan is uw reactie nog steeds zeer wel-

kom. Mogelijk nemen wij ook nog per-

soonlijk contact met de woordvoerders 

op. Wij zullen uw inbreng meenemen in 

onze inzet, te beginnen op 9 oktober. 

Paul Slettenhaar
Woordvoerder Ruimtelijke Ordening

79% van de West-Friezen 
vindt het belangrijk om het 
karakteristieke landschap voor 
de toekomst te behouden.
#2050

Noord-Holland 
@ProvincieNH

OMGEVINGSVISIE:
SCHERP LETTEN OP PROCES EN INHOUD

Minister Plassterk gaat gemeenten 

bezoeken met de oproep meer te bou-

wen. Onze steden moeten we volbou-

wen, want de Noord-Hollander wil 

er zo graag wonen. Het buitengebied 

laten we ongemoeid, want we willen 

zo graag genieten van het open land-

schap. Noord-Holland is van oudsher 

verstedelijkt, geen Belgische toestan-

den, maar compacte kernen. Deze kwa-

liteit moeten we koesteren.

Alleen de laatste jaren is het beeld wel 

heel eenzijdig. Alles is gericht op de 

groei van de Metropoolregio. Huur- en 

koopprijzen in Amsterdam schieten 

door het plafond. Het groen en de open 

ruimte in de steden verdwijnen met als 

resultaat een Manhattan aan het IJ. Ui-

teraard een mooi plaatje vanaf het wa-

ter, maar met als gevolg dat de leefbaar-

heid binnen de Metropoolregio onder 

druk komt te staan.

Boven het Noordzeekanaal zijn er ge-

meenten, die willen bouwen en de 

leefbaarheid van hun regio willen be-

houden. Zij krijgen alleen de kans niet 

om voldoende woningen te bouwen. De 

provincie als woonmarktregisseur stelt 

strenge eisen en bepaalt aan de hand 

van bevolkingsgroeiprognosecijfers per 

regio hoeveel woningen er de komende 

jaren gebouwd mogen worden. Binnen 

de regio worden deze aantallen ver-

deeld, het Regionale Actie Programma 

(RAP), en daar wringt de schoen.

De taart met woningen wordt vooraf 

door de regio verdeeld en wanneer het 

stukje van een gemeente op is, wordt 

het leuren bij de buurgemeenten om 

hun stukje taart aan te mogen snijden. 

De realiteit leert dat buurgemeenten 

hun stukje taart niet willen afstaan. Zij 

willen hun stukje later aansnijden, wan-

neer er wel behoefte aan woningen is 

binnen hun gemeente.

Hierdoor stagneert de woningbouwpro-

ductie en vertrekken inwoners uit de re-

gio. Een zorgelijke ontwikkeling, waar-

door een domino-effect ontstaat, omdat 

dit wordt meegenomen bij het opstellen 

van nieuwe prognosecijfers. De VVD wil 

deze problematiek helder in beeld krij-

gen. 

Als woordvoerder Wonen werk ik graag 

samen met de regio's. Zo ben ik laatst 

uitgenodigd in de regio West-Friesland 

om samen te werken aan een oplossing. 

Mocht uw regio zich hierbij willen aan-

sluiten, neem dan gerust contact met 

mij op!

Jerry Kramer
Woordvoerder wonen en ruimte

WOONBELEID: 
DIE TAART IS GROOT GENOEG VOOR ONS ALLEMAAL
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We zijn nu ruim halverwege de 
regeerperiode van de provinciale 
coalitie. Hoe kijk jij terug op de 
afgelopen twee jaar?
In sommige opzichten is het een hele 

heftige periode geweest. Het eerste denk 

ik dan aan het overlijden van PvdA-ge-

deputeerde Tjeerd Talsma. Natuurlijk 

weet je dat sommige mensen, in politiek 

opzicht, niet het eeuwige leven bescho-

ren is, maar in het geval van Tjeerd was 

er sprake van iets heel anders. Van zijn 

plotselinge overlijden was ik echt enorm 

onder de indruk.

Inhoudelijk vind ik dat we op de goede 

weg zijn. Alles staat zo ongeveer op de 

rit en de meeste projecten verlopen 

voortvarend. Budgettair gaat het goed 

en dat geeft ook ruimte om dingen die 

in het coalitieakkoord zijn afgesproken, 

maar waar destijds nog geen geld voor 

beschikbaar was, op te pakken. Al met al 

denk ik dat het een mooie periode nog 

gaat worden waarin we nog veel voor 

elkaar gaan krijgen. En uiteraard ben ik 

blij dat er veel zaken uit ons verkiezings-

programma gerealiseerd worden.

Zelf ben je gedeputeerde voor 
financiën, verkeer, vervoer en zee-
havens. Wat zijn binnen je eigen 
portefeuille de resultaten van de 

afgelopen twee jaar waar je het 
meest trots op bent?
Dat vind ik een lastige vraag, want ik 

denk altijd in termen van ‘wat kan er be-

ter’. Na even nadenken is het eerste wat 

bij mij opkomt dat ik trots ben op het 

feit we klaar zijn met de afspraken rond-

om de nieuwe Zeesluis bij IJmuiden. Ik 

vind het machtig mooi dat Noord-Hol-

land bijdraagt aan de totstandkoming 

van de grootste zeesluis ter wereld. Ik 

kan ook door het Noord-Hollandse land-

schap reizen en dan zie ik overal hele 

mooie waterstaatkundige werken, dan 

denk ik wat zijn we toch verschrikkelijk 

goed in dit soort projecten, dan ben ik 

echt trots. 

Een heikel punt binnen de 
provincie Noord-Holland de 
afgelopen maanden is geweest het 
stopzetten van de aanleg van de 
Westfrisiaweg door bouwbedrijf 
Heijmans. Hoe kijk jij zelf terug op 
die periode?
Heel ambivalent. Ik heb ontzettend ge-

baald dat ze het werk volledig hebben 

stilgelegd. We waren bezig de weg aan 

te pakken waardoor mensen in de regio 

al hinder ondervonden en vervolgens 

ziet men ook nog eens dat de aannemer 

het werk stillegt, dat vond ik erg frus-

trerend. We hebben een maand of drie 

zitten onderhandelen en dat was best 

spannend en uitdagend. Het vergt na-

melijk enorm veel van je. Het gaat om 

belangen die verder strekken dan alleen 

die ene weg. Bij dat soort onderhande-

lingen moet je echt tot het uiterste van 

je kunnen gaan. Maar als het dan wel 

lukt, geeft dat wel weer heel veel ener-

gie, een kick.

De bouw is weer hervat, tot grote 
opluchting van de regio en haar 
inwoners. Voordat het zover kwam 
zijn er wel de nodige onderhande-
lingen gevoerd met Heijmans. Is de 
provincie Noord-Holland (financi-
eel) goed uit die onderhandelingen 
gekomen?
Er waren drie uitgangspunten. Eén was 

het feit dat ik niet naar Provinciale Sta-

ten wilde voor extra geld. Het tweede 

was dat er geen wezenlijke wijzigingen 

in het contract met Heijmans mochten 

komen, want dat zou kunnen leiden tot 

procedures door de andere aanbeste-

dende partijen. Het derde uitgangspunt 

was dat ik niet wilde dat er functionele 

wijzigingen in de uitvoering zouden ko-

men. De kwaliteit en de functionaliteit 

van de Westfrisiaweg die we hebben af-

gesproken, moest ook geleverd worden. 

Gelukkig zijn al deze uitgangspunten in 

stand gebleven. Al met al kunnen we als 

provincie tevreden zijn met de uitkom-

sten van de onderhandelingen.

Wat is nu de verwachte 
openstelling van de Westfrisiaweg?
Eind 2018.

Een ander belangrijk onderdeel 
van jouw werk is het beheer van 
de provinciale schatkist. Hoe staat 
de provincie er financieel gezien 
voor?
Goed. Wij kunnen nog steeds alles wat 

we willen financieren uit onze eigen 

middelen. Wij lenen niet en hebben 

geen schulden. Hoewel ik daarbij wil 

vermelden dat het soms niet erg is om 

leningen aan te gaan voor grote projec-

ten. Een goede en gezonde financiële 

positie is van belang, maar de provin-

cie is geen bank en we zitten er niet 

om geld op te potten, maar om geld te 

besteden op een manier die voor Noord-

Hollanders van belang is en die hen iets 

oplevert. Over het algemeen kan ik zeg-

gen dat het financiële beleid solide is en 

dat de uitvoering deugdelijk is, ook de 

komende jaren.

Om dit in perspectief te plaatsen, 
is dit een verbetering ten opzichte 
van de jaren hiervoor (indachtig 
de crisis)?
In de eerste jaren dat ik gedeputeerde 

was (red. vanaf 2009) hebben we fors 

moeten bezuinigen en veel taken moe-

ten afstoten. We hebben ons veel meer 

geconcentreerd op onze kerntaken en 

dat vind ik ook helemaal niet erg: het 

is en blijft geld van de belastingbetaler. 

Iemand heeft weleens tegen mij gezegd: 

armoede bij de overheid maakt fatsoen-

lijk. Op het moment dat er weinig geld 

is, merk je dat de overheid veel bewuster 

een keuze maakt waaraan het wordt uit-

gegeven. 

Een huzarenstukje voor de provin-
cie Noord-Holland is de bouw van 
een nieuwe Zeesluis bij IJmuiden, 
de grootste ter wereld. Onlangs is 
aldaar het Sluis- en Haven 
Informatiepunt (SHIP) geopend. 
Wat kunnen bezoekers daar 
verwachten?
Ook iets waar ik trots op ben overigens! 

Het SHIP laat een schaalmodel zien van 

het sluizencomplex zoals het er straks 

uit zal zien en daarnaast is er heel pre-

cies te zien hoe de bouw in zijn werk 

gaat. Een ander deel van het SHIP is 

meer gericht op scholieren. Zij kunnen 

kennis maken met de haven en de wer-

king van een sluis. Je kunt daar zelf aan 

slag met het bouwen van je eigen sluis. 

We willen daar ook echt laten zien wat 

het werk in de haven inhoudt en scholie-

ren enthousiasmeren om te kiezen voor 

een technische opleiding. Op de boven-

ste etage van het SHIP is een restaurant 

te vinden waar je onder het genot van 

een mooi uitzicht over het sluizencom-

plex kan genieten van een hapje en 

drankje, of als bedrijf kan vergaderen. 

Een aanrader voor de lezers van de Liber 

om eens een kijkje te nemen!

Hoe kijk je naar de samenwerking 
tussen de haven van Rotterdam en 
die van Amsterdam in de 
toekomst?
Het zijn twee zeer verschillende havens. 

Ik weet dat ze goede contacten hebben 

COLOFON

Noord-Holland Liberaal is een uitgave
van de Statenfractie van de VVD Noord-Holland en 
verschijnt 2 x per jaar. VVD-leden in Noord-Holland 
ontvangen het blad als bijlage bij Liber.
Via controlled circulation ontvangen ook 
gemeentebesturen en andere beslissers in 
de provincie het blad. Auteursrechten berusten bij 
de uitgever. Overname van artikelen uitsluitend 
met toestemming van de uitgever.

Redactie
Maria Eldering i.s.m. Statenfractie

Grafische vormgeving en pre-press:
Meere Reclamestudio, Den Haag
(www.meere-reclamestudio.nl)

Druk: Pro Image Group, Noordwijk

Verspreiding: Sandd B.V., Apeldoorn

Correspondentieadres: 
Fractiesecretariaat VVD Noord-Holland
Paviljoenslaan 7-9, 2012 JE Haarlem
Telefoon  023 514 43 88
E-mail  vvd@noord-holland.nl
Website  www.vvdnh.nl

COPYRIGHTS HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD 

NOORD-HOLLAND VOORBEHOUDEN.

met elkaar, maar uiteindelijk zijn het de 

reders zelf die bepalen welke haven ze 

aandoen. De bouw van de nieuwe Zee-

sluis zal in de toekomst bijdragen aan 

de bereikbaarheid van de Amsterdamse 

haven en daarmee wordt het ook voor de 

grotere cruiseschepen mogelijk de stad 

aan te doen. En dat is uiteraard goed 

voor onze economie. 

Hoe kijk je naar de formatie in 
Den Haag? Ben je, net als veel 
andere VVD’ers, opgelucht dat er 
niet met GroenLinks geregeerd 
gaat worden?
Ik heb zowel in de gemeenteraad in 

Hilversum als in Provinciale en 

Gedeputeerde Staten in Haarlem in 

een coalitie gezeten met GroenLinks. 

In beide gevallen hebben we als VVD 

prima afspraken met GroenLinks 

kunnen maken waarbij we toch een 

VVD gezicht hadden in het coalitieak-

koord en waarbij steeds gold: afspraak 

is afspraak. Op die manier was er uit-

stekend samen te werken. Maar daar-

bij moet wel gezegd worden dat in de 

provincie en in de gemeenteraad zaken 

veelal minder partijpolitiek liggen dan 

dat in Den Haag het geval is. Ik zie wel 

dat we landelijk enorm ver van Groen-

Links vandaan liggen. Ik heb me dus 

wel zorgen gemaakt over bepaalde on-

derwerpen, bijvoorbeeld infrastructuur, 

mochten we met GroenLinks gaan 

regeren.

 

Tot slot, je bent nu 8 jaar 
gedeputeerde van de provincie 
Noord-Holland. Is Noord-Holland 
de mooiste provincie van het land 
of zijn er ook andere provincies 
die je een warm hart toedraagt?
Haha, elke provincie heeft zijn char-

me. Johan Remkes zegt altijd: “Noord-

Holland is Nederland in het klein: we 

hebben alles behalve Hunebedden.” Ik 

ben persoonlijk hartstikke gelukkig in 

Noord-Holland, juist ook omdat onze 

provincie zoveel te bieden heeft. We 

moeten de komende 20 jaar niet voor 

niets 240.000 woningen realiseren: heel 

veel mensen willen deze kant op omdat 

het hier goed toeven is. 

Gniffelend: alles afwegend denk ik dus 

stiekem wel dat Noord-Holland de mooi-

ste provincie is.

ELISABETH POST (VVD)
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OVER 
STATENLID

Mijn naam is Robbert Tan, 34 jaar oud, 

en in het dagelijkse leven advocaat in 

Amsterdam. De interesse voor politiek 

is bij mij al vroeg gewekt. Afkomstig uit 

een gezin waar wij geen zakgeld kregen, 

maar ieder boek dat wij wilden lezen, 

kregen, kwam debat voor mij natuurlijk. 

Politiek ging dat debat al snel richting 

het liberalisme: een vrije geest, die zijn 

leven inricht zoals hij wil, mét de verant-

woordelijkheid die daarbij hoort.

De bestaansreden voor politiek is voor 

mij dan ook precies ervoor zorgen dat ie-

dereen veilig en vrij kan leven. Of je nu 

woont in een klein dorp of de grote stad, 

je moet overal jezelf kunt zijn, ongeacht 

afkomst, geloofsovertuiging, geslacht 

of seksuele geaardheid. De overheid 

bepaalt niet hoe je leeft, maar geeft je 

de ruimte om zo bloeiend mogelijk te 

leven. Om daar een bijdrage aan te leve-

ren heb ik mij kandidaat gesteld voor de 

Provinciale Statenverkiezingen in 2015.

Het is een groot voorrecht om Femke 

Lagerveld nu als Statenlid te mogen ver-

vangen gedurende haar zwangerschaps-

verlof, en zo een bijdrage te leveren aan 

een mooier en sterker Noord-Holland. 

Het gaat goed met Noord-Holland. De 

economie groeit het hardst van alle pro-

vincies, de werkloosheid blijft dalen. 

Dat is iets om te vieren, maar geen reden 

voor zelfgenoegzaamheid. Goed bestuur 

is nooit af. Ik zal mij, als Femke, inzetten 

voor dat sterke Noord-Holland: voor de 

provincie als verbinder tussen overheid, 

bedrijfsleven en onderwijs, zodat haar 

inwoners op de beste manier hun vrij-

heid en welvaart kunnen pakken. 

Robbert Tan vervangt Femke Lagerveld 

tot medio oktober 2017.

Robbert Tan
Woordvoerder economie, 
duurzame energie en bestuur

ROBBERT
TAN

VERBINDING A8-A9: 
STAND VAN ZAKEN
Voor de zomer heeft Gedeputeerde 

Staten ons geïnformeerd dat er voor 

de zomer geen voorkeursvariant ge-

kozen zou worden voor de verbinding 

tussen de A8 en de A9. De stuurgroep 

heeft geen duidelijke voorkeur voor 

de Golfbaan- of de Heemskerkvariant 

genoemd. Wel heeft de stuurgroep 

aangegeven dat de Nulplusvariant on-

voldoende oplossing biedt. Dat geven 

de studies nu ook aan, waaronder de 

MKBA (Maatschappelijke Kosten Baten 

Analyse). De kosten voor de aanleg 

van de Nulplusvariant zijn veel hoger 

dan de baten. 

Unesco ‘hommeles’
Nog dichter voor de zomer heeft  ICO-

MOS (UNESCO) echter aangegeven 

voorstander te zijn van de Nulplusva-

riant. Dit alternatief heeft naar hun 

inzicht de minste impact op het We-

relderfgoed de Stelling van Amster-

dam. Voor de gestrekte alternatieven 

(Heemskerk en Golfbaan) constateert 

ICOMOS dat deze negatieve effecten 

hebben op de Stelling. Deze alterna-

tieven kunnen niet worden gereali-

seerd zonder lokale aantasting van 

het erfgoed. Een voorstel voor com-

pensatie wordt door ICOMOS niet ge-

zien als een acceptabele oplossing.

Hoog overleg
Naar aanleiding hiervan heeft Gede-

puteerde Staten aan Provinciale Sta-

ten geïnformeerd dat men zal aanstu-

ren op een bestuurlijk overleg met de 

Ministers van l&M en OC&W en dat 

ICOMOS uitgenodigd zal worden voor 

een werkbezoek. De Gedeputeerde 

heeft aangeven dat dit werkbezoek 

naar verwachting begin oktober zal 

plaatsvinden. 

Open voor zienswijzen
Ondanks dat Gedeputeerde Staten 

heeft aangegeven nu nog geen voor-

keurstracé te willen benoemen, lopen 

de procedures gewoon door. Op dit 

moment kunnen er zienswijzen in-

gediend worden op de voorliggende 

tracés. Deze procedure loopt nog tot 

1 oktober. Na 1 oktober worden deze 

zienswijzen gebundeld en door GS 

voorzien van een advies. Deze zullen 

medio november openbaar worden, 

tegen die tijd wordt er ook een reactie 

van ICOMOS op het werkbezoek aan 

het gebied verwacht en GS denkt aan 

het einde van het jaar een voorkeurs-

tracé te kunnen benoemen. 

Nogmaals inspraak
Hierop volgt het Provinciaal Inpas-

singsPlan (PIP). Het PIP komt te zijner 

tijd ter inzage te liggen, zodat ieder-

een die dat wil ook hierop een ziens-

wijze hierop kan indienen. Nadat de 

inspraakperiode voorbij is wordt het 

PIP definitief vastgesteld. Dit houdt 

dus in dat het definitieve voorkeurs-

tracé kan afwijken van het eerdere 

voorkeurstracé.

Tempo!
Door voor deze constructie te kiezen 

probeert GS de vaart er in te hou-

den. Dat is goed! Ik merk dat er veel 

mensen in onzekerheid zitten en dat 

duidelijkheid over het voorkeurstracé 

hard nodig is.

Hanneke Kaamer 
van Hoegee
Woordvoerder mobiliteit en 
zeehavens

Jaarlijks legt Provinciale Staten in de 

zogenaamde Kaderbrief op hoofdlijnen 

vast waar de Provincie de komende ja-

ren haar middelen aan gaat uitgeven. In 

de begroting en meerjarenramingen die 

in het najaar worden besproken, wordt 

meer in detail vastgelegd welke beleids-

accenten er worden gelegd en welke 

prestaties er op de verschillende beleids-

terreinen zullen worden geboekt. Feite-

lijk ligt met de Kaderbrief de begroting 

voor de komende jaren grotendeels vast.

Met de Kaderbrief die op 10 juli door 

Provinciale Staten is besproken en vast-

gesteld is met name invulling gegeven 

aan middelen die in 2016 zijn overge-

bleven en is een bestemming vastgesteld 

voor de meevallers die in 2017 en latere 

jaren zullen ontstaan. In totaal blijkt 

dat er tot en met 2019 een bedrag van 68 

miljoen verdeeld kan worden.

Als bestemming voor deze gelden is ge-

kozen voor zaken als projecten in de Kop 

van Noord-Holland, initiatieven op het 

terrein van smart mobility, uitbreiding 

van het glasvezelnetwerk, stimulering 

van een meer duurzame infrastructuur 

en medefinanciering van het te sluiten 

gebiedsakkoord met gemeenten over de 

Oostelijke Vechtplassen. Bij dit gebieds-

akkoord heeft de VVD-fractie het college 

gevraagd om onderzoek te doen naar de 

kansen om verduurzaming van de recre-

atievaart een stap verder te brengen.

De VVD kan zich al met al goed vinden 

in de voorgelegde voorstellen voor be-

stemming van de middelen. Er ligt een 

mooie, financieel sluitende plaat voor 

ons die na afloop van deze collegeperi-

ode in 2019 voor een toekomstig college 

de nodige ruimte zal bieden voor nieu-

we initiatieven.

De Zomernota 2017 die een overzicht 

geeft over de uitvoering van de Begro-

ting 2017 geeft aan dat in het eerste half-

jaar 2017 een overschot op de Begroting 

is ontstaan van ca. 4,6 miljoen. Het is 

nog te vroeg en het financieel resultaat 

van 2017 is nog te onzeker om daar nu 

al een bestemming voor te zoeken. Het 

halfjaarresultaat staaft wel de verwach-

ting dat we 2017 zullen kunnen afslui-

ten met een positief financieel resultaat. 

Hans van Straaten
Woordvoerder financiën

KADERBRIEF 2018-2022 
EN ZOMERNOTA 2017

Provincie, Europa en circulaire econo-

mie zijn niet echt onderwerpen waar je 

mensen direct enthousiast voor krijgt. 

Maar hoe boeiend het kan zijn bleek tij-

dens een bijeenkomst in het provincie-

huis van Noord-Holland met Flevoland, 

Utrecht, Zuid-Holland en ondernemers, 

over de kansen om van lineaire econo-

mie naar circulaire economie te gaan. 

Tijdens deze avond kwamen onderne-

mers uit Noord-Holland aan het woord 

die hard bezig zijn met circulaire econo-

mie. Ik noem er een paar.

RIGO Verffabriek
Een familiebedrijf dat in de jaren ze-

ventig begonnen is met het ontwikke-

len van verf op basis van herwinbare 

grondstoffen. Voor de verf wordt lijnolie 

gebruikt. Voorheen werd de lijnolie ge-

importeerd uit Canada, maar sinds kort 

wordt samen met andere bedrijven, 

waaronder Schiphol en Waternet, ge-

experimenteerd met het telen van Hol-

landse lijnolie.

StoneCycling
StoneCycling maakt uniek bouwmateri-

aal van afval. Binnenkort wordt gestart 

met nieuwbouw op Zeeburg waarbij 

met 100% recyclebare wastebasedbricks 

wordt gebouwd.

Exter
Exter werkt samen met Amsterdam 

Green Campus en TU Delft aan een coö-

peratieve vervaardigingsfabriek die rest-

stromen, zoals bijvoorbeeld afval van 

de agro- en ingrediëntenindustrie, kan 

verwerken.

En wat hebben ondernemers nodig van 

de overheid? Volmondig gaven ze aan 

dat samenwerking en buiten de box 

denken heel belangrijk is. Daarnaast co-

financiering waarbij de belemmerende 

werking van regelgeving en papieren 

tijgers wordt weggenomen.

Esther Rommel
Woordvoerder milieu, water, Europa

EUROPEES FORUM: 
KANSEN VOOR ONDERNEMEN 
MET CIRCULAIRE ECONOMIE
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AGENDA 2017
STATENVERGADERINGEN 

2 oktober Reguliere vergadering 

9 oktober Extra vergadering Omgevingsvisie

6 november  Algemene Beschouwingen 

13 november Uitloopvergadering 

18 december Reguliere vergadering 

AANKOMENDE COMMISSIEVERGADERINGEN  
Commissie Natuur, Landbouw en Milieu (NLM): 

18 sept 13.15-16.45 uur

19 okt 13.15-16.45 uur 

Commissie Ruimte, Wonen en Water (RWW): 

18 sept 18.15-21.45 uur

19 okt 18.15-21.45 uur 

Commissie Mobiliteit en Financiën (M&F): 

16 okt 13.15-16.45 uur 

27 nov 13.15-16.45 uur

Commissie Economie, Energie en Bestuur (EEB): 

16 okt 18.15-21.45 uur 

27 nov 18.15-21.45 uur

FRACTIEVERGADERINGEN 
25 sept, 30 okt, 20 nov, 11 dec 

OVERIG 
Herfstreces: za 21 t/m zo 29 oktober 2017

Kerstreces: za 23 dec 2017 t/m zo 7 jan 2018

STATENFRACTIE
VVD NOORD-HOLLAND 2015-2019

ERIK ANNAERT
Wieringerwerf
06-51019727
annaerte@noord-holland.nl 
• Fractievoorzitter
• Lid Presidium
Algemeen woordvoerder fractie + pers

HANNEKE KAAMER VAN HOEGEE
Den Helder
06-52642886
kaamerj@noord-holland.nl  
• Fractiesecretaris
• Lid commissie M&F
Woordvoerder: (H)OV Kop en IJmond, PMI, PMO, Provinciale Wegen, Fietspaden en Vaarwe-
gen, TWINH en EXINH, Zeehavens (inclusief 2e zeesluis), NZKG stuurgroep, IPO

HANS VAN STRAATEN
Amsterdam
06-53411578
straatenj@noord-holland.nl 
• Fractiepenningmeester 
• Lid commissie M&F
Woordvoerder: financiën en deelnemingen, grondzaken, wettelijk financieel 
toezicht gemeenten, P&O, interne bedrijfsvoering, coördinatie Europa

JERRY KRAMER
Zandvoort
06-44998809
kramerj@noord-holland.nl 
• Fractiebestuurslid communicatie
• Lid commissie RWW
Woordvoerder wonen, 2e woordvoerder RO en Wind op Land
(Windpark Westfrisia en Windpark Haarlemmermeer-Zuid)

PAUL SLETTENHAAR
Amsterdam
06-29535881
slettenhaarp@noord-holland.nl 
• Lid commissie RWW
Woordvoerder Wind op Land en ruimtelijke ordening

ROBBERT TAN
Amsterdam
06 – 53707928
tanr@noord-holland.nl
• Lid commissie EEB
Woordvoerder: arbeidsmarkt en onderwijs, kenniseconomie, duurzaamheid, 
toerisme, bestuur, (gemeentelijke) herindelingen, openbare orde en veiligheid

PETRA KIRCH-VOORS
Amstelveen
020-6477900
voorsp@noord-holland.nl 
• Lid commissie M&F
Woordvoerder: Verkeers- en Vervoersplan, vaarwegen, (H)OV (Gooi), 
verkeersveiligheid, dynamisch verkeersmanagement, bouwen en 
Infrastructuur, Ongestoord Logistieke Verbindingen

JOS DE WIT
Amsterdam
06-10232909
witaj@noord-holland.nl
• Voorzitter commissie R&M 
• Lid Agendacommissie

ESTHER ROMMEL
Heiloo
06-41024914
rommele@noord-holland.nl
• Lid commissie RWW
• Lid commissie NLM
Woordvoerder: Milieu, Water, Luchtvaart/Schiphol, Stelling van Amsterdam

ANDREA VAN LANGEN-VISBEEK
Andijk
06-51164528
visbeeka@noord-holland.nl 
• Lid commissie NLM

MARCO WIESEHAHN
Haarlem
06-55468266
wiesehahnm@noord-holland.nl 
• Vice-fractievoorzitter
• Lid commissie EEB
• Lid Rekeningencommissie
Woordvoerder: economie, detailhandel, recreatieschappen, herstructurering
bedrijventerreinen, MKB-fonds, klimaat, cultuur

FRACTIEONDERSTEUNING
vvd@noord-holland.nl

Maria Eldering
(politiek/inhoudelijk, communicatie)
023-5144388/06-28260814
elderingm@noord-holland.nl

Jessica Hekman
(secretariaat, administratie)
023-5144385/06-46320853
hekmanj@noord-holland.nl

PAPIER EN WINST: 

De Nederlandse economie groeit weer, 

de maakindustrie levert hieraan een 

belangrijk aandeel. Bij de VVD Noord-

Holland vinden we dat we trots mo-

gen zijn op deze bedrijven, die ook 

hun steentje bijdragen aan de werk-

gelegenheid in onze provincie. Ons 

werkbezoek ging dit keer naar één van 

die Noord-Hollandse maakbedrijven: 

papierproducent Crown van Gelder 

(CVG), een belangrijke werkgever in de 

IJmond.  leidde de Statenfractie rond in 

de fabriek.

Van ruwe cellulose tot 
wijnfleslabel
Het is heel waarschijnlijk dat u weleens 

een product van deze fabriek in handen 

heeft gehad, ze maken namelijk een 

breed scala aan producten: van high 

speed-inkjetpapier, Verkade-verpakkin-

gen, labels voor wijnflessen tot de papie-

ren tassen die u meekrijgt bij de exclu-

sievere winkels.  Inmiddels bedraagt de 

capaciteit van het bedrijf circa 220.000 

ton en is de arbeidsproductiviteit ge-

groeid van 400 ton in 1987 naar 750 ton 

per medewerker nu. 

Roerige geschiedenis
De historie van het bedrijf begint in 1783 

(!) in Wormer en gaat in 1896 verder op 

de huidige locatie in Velsen. In de eerste 

80 jaar in Velsen werd een lange periode 

van groei gevolgd door een faillissement 

en een succesvolle doorstart. Met ingang 

van 2015 is Crown Van Gelder B.V. een 

100% deelnemer van Andlinger & Com-

pany.  

Kwaliteit op wereldniveau
Dit bedrijf heeft te maken met concur-

renten uit de hele wereld. Nederland 

houdt zich vrij strikt aan allerhande 

wet- en regelgeving en ook de lonen lig-

gen hier op een bepaald niveau. Om zich 

te onderscheiden kiest men dan ook be-

wust voor het wat duurdere segment. 

Dat betekent dat men kwalitatief hoog-

waardige maatwerkproducten moet le-

veren. 

Duurzaamheid
Crown Van Gelder doet mee aan het 

MEE-convenant (meerjarenafspraken 

energie-efficiëntie vanuit het Rijk, loopt 

vanaf 2009) en heeft in 2009-2015 een 

totaal van 12,8% energiebesparing ge-

realiseerd. Het gemiddelde besparings-

tempo per jaar in 2009-2015 was 1,8%. 

Door het Energieakkoord (vanaf 2013) is 

een besparingsdoelstelling van 1,5% per 

jaar ingevoerd. Omdat CVG in eerdere 

jaren al veel bespaard had, wordt de uit-

daging om nog verder te besparen in het 

eigen productieproces steeds groter. Een 

koppeling met Tata Steel en Nuon (die 

al restgassen en elektra uitwisselen) in 

Stoomnet IJmond is een plan dat klaar-

ligt.

Ruimte voor groei
Het lukt Crown van Gelder nog steeds 

om zich op een positieve manier te on-

derscheiden. De directie waaronder CEO 

Miklas Dronkers leidde ons enthousiast 

rond en gaf inzicht in de manier waarop 

men hier bij Crown van Gelder gezamen-

lijk de schouders eronder zet. Voor de 

fractie onderstreept dit bezoek de nood-

zaak om bedrijven als Crown van Gelder 

voldoende ruimte voor groei te blijven 

bieden!

Andrea van Langen
Woordvoerder natuur

BEZOEK AAN CROWN VAN GELDER


